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Российскими проектными и исследовательскими организациями накоплен 
значительный опыт разработки и эксплуатации реакторных установок различной 
мощности, в том числе транспортных энергетических установок, наиболее схо-
жих с объектами малой атомной энергетики по потребительским параметрам, ре-
жиму эксплуатации и диапазону мощностей. Несмотря на это, конструктивный и 
технологический облик АСММ для серийной реализации, а также правовая база 
для ее эксплуатации на сегодняшний день не сформированы. Из числа многочис-
ленных проектных предложений этим требованиям в полной мере отвечают АЭС 
с реакторами на быстрых нейтронах.  

В работе представлен проект тепловой схемы АЭС малой мощности с жидко-
металлическим теплоносителем на основе РУ СВБР-100, предназначенной для 
эксплуатации в арктических условиях. Моделирование тепловой схемы выпол-
нено в САПР United Cycle. Значение КПД нетто, полученное в результате моде-
лирования, составило 39,17%. 
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A method for optimization of multistream cascades for purification of regenerated ura-
nium from even isotopes is improved by using several types of stages with a given number of 
gas centrifuges. The operating modes of the stages have been determined by the artificial bee 
colony algorithm. 
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A technique for optimization of pentastream cascades for purification of regener-
ated uranium from even isotopes 232,234,236U is proposed. The considered scheme of the 
cascade has two feed points for natural and regenerated uranium, additional product 
flow for production of purified uranium hexafluoride, a main product and a waste. The 
relations for multistream cascades used in calculations [1] and the dependence of the 
separation factors of gas centrifuges on their feed flow and the coefficient of flow di-
vision is taken into account.   

The possibility of increasing the efficiency of the purification scheme by using the 
several types of stages with a given number of gas centrifuges in comparison with their 
uniform distribution is shown. The numerical optimization was carried out by the arti-
ficial bee colony algorithm [2]. The operating modes of the stages have been deter-
mined, which provide the concentrations of 232,234,236U in accordance with the require-
ments of the international specification ASTM C996-15 for low-enriched uranium. 
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We conducted a literary and analytical review related to the resource-effective potential 

of a medical institution. Based on the analysis of analogs, a hierarchy of resource-effective 
potential was compiled. The resulting hierarchy was examined and improvements suggested. 

 
Существует множество методов оценки медицинских организаций. Однако не 

каждый способ позволяет понять полную картину происходящего в больнице. 
Так от специалистов «ГАУЗ СО МКМЦ «Бонум» г. Екатеринбург получен заказ 
на разработку методики оценки медицинского учреждения для определения ве-
личины ресурсно-результативного потенциала (РРП).   
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